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Protokół Nr 3/2024  

z posiedzenia Komisji Oświaty, Statutów, Ochrony Zdrowia i Polityki 

Społecznej 

odbytego dnia 26 września 2024 r. 

w Urzędzie Gminy Wierzchosławice (I piętro – pok. Nr 15). 

 

Posiedzenie rozpoczęto 26 września 2024 o godz. 10:30, a zakończono o godz. 10:44 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 6 członków Komisji. 

Obecni: 

1. Wojciech Aleksander 

2. Tomasz Jachimek 

3. Barbara Knapik 

4. Dawid Mocny 

5. Halina Popiela 

6. Dawid Przybyło 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

Dariusz Lech – Sekretarz Gminy 

Renata Rzepa – Kierownik Referatu Edukacji, Kultury i Sportu 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

Otwarcia posiedzenia dokonała Przewodnicząca Komisji Barbara Knapik. Przywitała 

zaproszonych gości, poinformowała, że w posiedzeniu uczestniczy wymagana ilość członków 

Komisji, co pozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Głosowano w sprawie 
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Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (6) 

Wojciech Aleksander, Tomasz Jachimek, Barbara Knapik, Dawid Mocny, Halina Popiela, Dawid 

Przybyło 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

Przyjęto porządek posiedzenia, jak niżej: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu Nr 2/2024 z posiedzenia odbytego dnia 27 sierpnia 2024 r. 

4. Wyrażenie opinii o projekcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/136/2020 z dnia 27 

lutego 2020 r w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt oraz maksymalnej wysokości opłaty 

za wyżywienie dziecka w Publicznym Żłobku w Bogumiłowicach. 

5. Wolne wnioski. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

3. Przyjęcie protokołu Nr 2/2024 z posiedzenia odbytego dnia 27 sierpnia 2024 r. 

Głosowano w sprawie 

Przyjęcie protokołu Nr 2/2024 z posiedzenia odbytego dnia 27 sierpnia 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (6) 
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Wojciech Aleksander, Tomasz Jachimek, Barbara Knapik, Dawid Mocny, Halina Popiela, Dawid 

Przybyło 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

4. Wyrażenie opinii o projekcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/136/2020 z 

dnia 27 lutego 2020 r w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt oraz maksymalnej 

wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w Publicznym Żłobku w Bogumiłowicach. 

-Renata Rzepa: Z dniem 1 października 2024 r. wchodzą w życie przepisy ustawy z dnia 

15 maja 2024 r. o wspieraniu rodziców w aktywności zawodowej oraz w wychowaniu dziecka - 

„Aktywny rodzic”. Na mocy tych przepisów rodzice będą mogli skorzystać z nowych świadczeń 

na dziecko w wieku od 12 do 35 miesiąca życia - niezależnie od dochodów i pobierania 

świadczenia „800 plus”. Ustawa ta wprowadza trzy nowe świadczenia dla rodzin z dziećmi od 

1 roku do lat 3, wypłacane przez ZUS. Jednym z nich jest świadczenie „aktywnie w żłobku”, 

które będzie kierowane do rodziców dzieci uczęszczających do instytucji opieki nad dziećmi do 

lat 3, tj. żłobków, klubów dziecięcych albo dziennych opiekunów i zastąpi obecnie funkcjonujące 

dofinansowanie obniżenia opłaty za pobyt dziecka w żłobku w wysokości 400 zł miesięcznie. 

Nowe świadczenie będzie przysługiwało w wysokości do 1500 zł miesięcznie na dziecko lub 

1900 zł miesięcznie na dziecko niepełnosprawne, jednak nie więcej niż wysokość opłaty, jaką 

rodzic ponosi za pobyt dziecka w instytucji opieki. To świadczenie nie będzie wypłacane 

bezpośrednio wnioskującemu rodzicowi, ale trafi do żłobka/klubu dziecięcego/opiekuna 

dziennego i obniży opłatę za pobyt dziecka w tej placówce. Biorąc pod uwagę rosnące ceny 

paliw, gazu, artykułów spożywczych i przemysłowych oraz wzrost wynagrodzenia minimalnego 

za pracę, zasadnym jest podwyższenie opłaty stałej, która w konsekwencji nie obciąży budżetu 

rodziców dzieci żłobkowych. Do tej pory opłata w żłobku wynosi 15% wynagrodzenia 

zasadniczego tj. 645 zł , przy czym dofinasowanie z ZUS wynosi 400 zł , rodzic dopłaca 245 zł .  

W pierwszym półroczu 2024 roku, całkowity miesięczny koszt utrzymania jednego miejsca 

w żłobku wyniósł 1.715 zł .Różnicę między realnym kosztem a opłatą rodzica tj. 1.070 zł 

pokrywała Gmina.  

Jeżeli nastąpi zmiana opłaty w żłobku , w dużej mierze zostaną pokryte koszty jakie musi 

ponosić Gmina w związku z prowadzeniem żłobka.  

W dniu 16 września odbyło się spotkanie Pani Wójt z rodzicami dzieci uczęszczających do 

żłobka. Na spotkaniu chcieliśmy usłyszeć, jakie są opinie ewentualnej podwyżki opłaty stałej 

w żłobku. Jak się rodzicom wszystko wyjaśniło, nie było żadnego problemu, ustalenia jakie 

zapadły na tym spotkaniu to właśnie ten wzrost opłaty stałej do 1500 zł, w razie zakończenia 

programu rodzice zostali zapewnieni przez Panią Wójt, ż e złoży stosowną uchwałę, żeby wrócić 

do tej poprzedniej stawki, czyli 15% wynagrodzenia zasadniczego. Dodatkowo dla rodziców, 

których uczęszcza więcej niż jedno dziecko do żłobka będzie rozłożona ta płatność na raty. 
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Pierwsza płatność, która prawdopodobnie, też rodziców prosiliśmy, żeby zaraz 1 października 

składali ten wniosek do ZUS-u, żeby można było jak najszybciej otrzymać to dofinansowanie, 

więc myślimy, że takim realnym czasem, kiedy rodzice otrzymają zwrot to będzie do 20 grudnia. 

Rodzice jak najbardziej się zgodzili i nic przeciwko temu nie mają, żeby był wzrost tej opłaty 

stałej. Bardzo proszę o podjęcie niniejszej uchwały.  

 

-Tomasz Jachimek: co będzie wtedy, gdy rodzic z jakichś powodów nie może pracować i nie 

może sprawować opieki nad dzieckiem? 

-Renata Rzepa: no tutaj wtedy opieka społeczna. 

-Tomasz Jachimek: ale kto wtedy tą opłatę będzie płacił te 1500? 

-Barbara Knapik: opiekun prawny. 

-Renata Rzepa: tak opiekun prawny. Też bywają takie sytuacje, gdzie rodzice są po rozwodzie, 

a mają pół miesiąca, jeden się opiekuje dzieckiem, drugi się opiekuje dzieckiem pół miesiąca, 

oboje rodzice składają wniosek do ZUS-u i jakby 750 zł idzie z jednego rodzica i 750 zł 

z drugiego rodzica. 

Więcej pytań oraz uwag nie było.  

 

Głosowano w sprawie 

Wyrażenie opinii o projekcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/136/2020 z dnia 27 

lutego 2020 r w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt oraz maksymalnej wysokości opłaty 

za wyżywienie dziecka w Publicznym Żłobku w Bogumiłowicach. 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (6) 

Wojciech Aleksander, Tomasz Jachimek, Barbara Knapik, Dawid Mocny, Halina Popiela, Dawid 

Przybyło 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 
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5. Wolne wnioski. 

-Tomasz Jachimek: generalnie wiadomo, że od nowego roku będziemy mieli drugi oddział 

w Bogumiłowicach, jak pogodzimy tych ludzi w żłobku, że jedni będą płacić, a inni nie? 

-Renata Rzepa: oni też dostaną 1500, opłata będzie taka sama, dla tych dzieci, które będą na 

nowo przyjęte od 1 stycznia, będą składały wniosek. Bo to jest tak, jeżeli dziecko uczęszcza do 

żłobka to rodzic jest wykluczony z innych świadczeń, czyli nie dostaje „Aktywny Rodzic” 

w domu, czy w pracy. Rodzic złoży wniosek do ZUS-u, bo będzie musiał złożyć ten wniosek, 

albo będzie płacił 1500 zł. 

-Dariusz Lech: myślę, że to nie jest obciążenie złożyć wniosek dzisiaj. 

-Renata Rzepa: to jest dobre, że jest ten program 1500, bo gdyby go nie było to jedni by płacili, 

a inni nie. 

-Wojciech Aleksander: czyli my oprócz tego dostaniemy 823 zł? 

-Renata Rzepa: tak, bo dostaliśmy dofinansowanie. 

-Wojciech Aleksander: na jak długo? 

-Renata Rzepa: przez trzy lata. 

  

Więcej pytań oraz uwag nie było. 

 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji dokonała 

zamknięcia 3 posiedzenia Komisji Oświaty, Statutów, Ochrony Zdrowia i Polityki Społecznej. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:      Przewodnicząca Komisji: 

 

Karolina Ducinowska      Barbara Knapik 


